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Čekání na rozjezd PPP projektů 
V ČR mohou být v příštích třech letech zahájeny dálniční PPP projekty až za 21 miliard korun. 
Do roku 2015 je český trh schopen každoročně absorbovat jeden dálniční projekt PPP o objemu 

až 7 miliard korun. Vyplývá to z odhadu 
Asociace PPP, který byl zveřejněn během 
diskusního setkání na téma již připravované-
ho úseku D3 Bošilec – Borek. O zahájení 
zadávacího řízení na výběr koncesionáře pro 
tento úsek by měla vláda rozhodnout do 
konce letošního roku. 

„PPP projekt na D3 poskytuje ideální pří-
ležitost ukázat výhody PPP projektu proti 
klasickým zakázkám, tedy zejména větší 
efektivitu a transparentnost. Odhadujeme, že 
do budoucna zde každoročně může být při-
praven jeden projekt o obdobném finančním 
objemu, tedy 5 až 7 miliard korun. Asociace 
PPP proto snahu ministerstva dopravy pod-
poruje a je připravena odborně se podílet na přípravách projektu,“ uvedl Igor Snopek, předseda 
Asociace PPP. 

Rekonstrukce dálnice D1 začne asi v březnu 
Rekonstrukce dálnice D1 by měla začít v březnu 2013, přesnější termín zahájení bude ale záležet 

na počasí. Řekl to generální ředitel Ředitelství silnic a dálnic ČR David Čermák. Nabídky budou 
společnosti předkládat 19. listopadu, následovat bude 15denní lhůta pro odvolání. Smlouvy k pro-
vedení rekonstrukce by se tak měly podepisovat v první polovině prosince. 
ŘSD měnilo podmínky tendru kvůli častým dotazům a připomínkám, které k průběhu řízení 

měly jednotlivé stavební firmy. Podle ředitelství změna omezí možnost budoucího vzniku vícepra-
cí, a tím i prodražování staveb. Tendr na opravy dálnice se nyní nachází ve druhém a závěrečném 
kole výběrového řízení, ve kterém má ŘSD vybrat vítěze na základě ceny. O zakázku se uchází 13 
firem. Z velkých jsou to například Metrostav, Skanska, Strabag a Eurovia CS. 

Sněmovna schválila jednodušší a levnější vyvlastňování pozemků 
Sněmovna v závěrečném čtení schválila vládní novelu, která má za cíl zjednodušit a zlevnit vy-

vlastňování pozemků například pro výstavbu silnic a dálnic. Novela podle ministra pro místní 
rozvoj Kamila Jankovského rozděluje proces vyvlastnění na samotné vyvlastnění a na proces ná-
hrady za vyvlastňovanou nemovitost. Novelu nyní dostane k projednání Senát. 

Pokud vlastník pozemku podá námitku proti vyvlastnění, bude mít odkladný účinek. Pokud by 
ale namítal pouze proti stanovené ceně, pak už odklad nebude. Proces stanovení náhrady se tak 
může podle ministra řešit samostatně. Stát by mohl ročně touto změnou zákona ušetřit miliardy 
korun ročně. Novela například mění způsob stanovení výše náhrady za vyvlastnění. Dosud měl 
vyvlastňovaný jistotu, že získá náhradu nejméně 420 korun za čtvereční metr. Nově by výše měla 
být stanovena podle skutečného stavu pozemku v době jeho ocenění pro vyvlastnění. Před vyvlast-
něním bude investor moci navrhnout vlastníkovi pozemku cenu až o 100 procent vyšší proti jeho 
aktuální hodnotě. Novela by tak měla zabránit tomu, aby stát vykupoval pozemky za nepřiměřeně 
vysoké ceny. 
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Nové školicí centrum Viessmann 
Společnost Viessmann je již mnoho let vůdčím 

inovátorem v oblasti efektivního zacházení s 
energiemi a přináší tak svým zákazníkům vždy 
vhodná řešení vytápění. 

Pro zvýšení úrovně podpory při školení a před-
vádění produktů společnost Viessmann vybudo-
vala v rámci Akademie Viessmann nové školicí a 
předváděcí centrum. Zde jsou v hlavní míře za-
stoupeny nejdůležitější produkty obnovitelných 
zdrojů energie (RES) z výrobního programu 
Viessmann. Montážní a servisní firmy si zde mohou v reálných podmínkách vyzkoušet uvedení do 
provozu, obsluhu a servis solárních kolektorů a tepelných čerpadel. Projektanti jistě ocení možnost 
seznámení se s jednotlivými produkty při běžném provozu. RES Akademie Viessmann je zároveň 
určena investorům, konečným zákazníkům, studentům a odborné veřejnosti ke konzultacím tech-
nického směru. 

Projekt zdarma 
Stavební společnost Guttenberg s.r.o., výraz-

ný dodavatel v oblasti výstavby a rekonstrukce 
budov, rodinných domů a památkově chráně-
ných objektů a zkušený odborník ve sféře návr-
hu a výstavby pasivních a nízkoenergetických 
staveb, nabízí vypracování projektové doku-
mentace zdarma.  

Tato zpráva je určena těm, kteří hodlají 
v dohledné době začít s výstavbou rodinného 
domu, mají hrubou či docela jasnou představu o 
tom, jak by mělo jejich budoucí bydlení vypa-
dat, ale dosud nenašli odvahu nebo čas pro to udělat první krok a nechat si zpracovat projekt. 

Když vládne cena 
Výraznou změnou by podle SPS měla projít současná praxe, kdy je v tendrech na státní zakázky 

jediným výběrovým kritériem nabídková cena. Podle generálního ředitele Metrostavu Pavla Piláta 
jsou nyní v době stavebního půstu firmy nuceny zakázky soutěžit za podnákladové ceny, což se 
musí odrazit na kvalitě staveb. Stát podle něj navíc v poslední době selhává ve stanovení výběro-
vých kritérií, která jsou příliš měkká a zvýhodňují „garážové firmy s pochybnými referencemi ze 
zahraničí“. 

Tomu by chtěl svaz podnikatelů zabránit stanovením jasných kritérií ve výběrových řízeních 
včetně určení obvyklých cen za jednotlivé práce a určení výše sankcí. V praxi by tak stavební 
firma, která ve výběrovém řízení nabídne například neobvykle vysokou záruční dobu, měla zdů-
vodnit, proč ji dává. Jakékoliv anomálie, které se na první pohled mohou zdát pro státního investo-
ra výhodné, se nakonec proti němu obrátí. 

Finskému staviteli bytů vadí velká byrokracie 
Stavitelé nových bytů čelí v Česku velké by-

rokracii a složitému získávání potřebných povo-
lení k zahájení stavby. Ve Finsku i dalších ze-
mích včetně například Pobaltí a Ruska prý mají 
stavitelé podnikání mnohem jednodušší. „V ČR 
se setkáváme s tím, že je celý proces zdlouhavý 
a nepředvídatelný. Je zde poměrně snadné dlou-
ho bránit začátku realizace projektu, aniž by 
proti byly vzneseny objektivní argumenty,“ 
uvedl prezident a výkonný ředitel YIT Corpo-
ration Juhani Pitkäkoski. 

Obecně podle něj platí, že pokud developer v 
ČR získá územní rozhodnutí do jednoho roku 
od zahájení řízení, následuje obdobný proces se stavebním řízením, který trvá šest až 12 měsíců. 
Firma proto v tuzemsku nyní raději kupuje bytové projekty už s vydaným územním rozhodnutím, 
přestože to znamená omezení například z hlediska architektury. 

Xella CZ přebírá aktivity od H + H 
Společnost Xella CZ podepsala s H + H International a.s. dohodu o převzetí aktivit společnosti 

H+H Česká republika s.r.o. Základem těchto aktivit je závod na výrobu pórobetonu v Mostě. 

Končí strach nad ložisky uhlí 
Vlastníci domů a pozemků nad ložisky ne-

rostných surovin, zejména uhlí, se už zřejmě 
nebudou muset obávat, že jim těžařská firma 
kvůli těžbě jejich majetek vyvlastní. Sněmov-
na v závěrečném čtení schválila novelu horní-
ho zákona, která možnost vyvlastnění kvůli 
těžbě ze zákona vypouští. Návrh ještě musí 
posoudit Senát a podepsat prezident republi-
ky. 

Finep Holding loni zlomil ztrátu 
Přední tuzemský stavitel bytů Finep Hol-

ding se ani loni nevymanil z „červených čísel, 
společnost ale prodělala méně než v roce 
2010. Ztráta za minulý rok činí zhruba 70 
milionů korun, předloni byla přibližně na 194 
milionech. Firma navíc v roce 2011 musela 
odepsat asi miliardu korun z dlouhodobých 
finančních aktiv. 

Labe bez nových  jezů? 
Ředitelství vodních cest začalo připravovat 

alternativní podobu splavnění Labe, která 
nepočítá se stavbou kontroverzního děčínské-
ho jezu. Jestli tato varianta bude v českých 
podmínkách reálná, by se ředitelství mělo 
dozvědět do konce listopadu. 

Bauhaus v Brně dostal zelenou 
Bojovníci proti hobbymarketu Bauhaus v 

Brně-Ivanovicích neuspěli v dlouholetém 
soudním tažení proti rozhodnutí o umístění 
stavby. Nejvyšší správní soud zamítl kasační 
stížnost občanského sdružení Klidné Ivanovi-
ce, a v podstatě tak definitivně potvrdil plat-
nost územního rozhodnutí. 

Lyžařské městečko pod Klínovcem 
Na východní straně Klínovce by měla v 

příštích letech vzniknout lyžařská vesnička s 
až 50 apartmánovými domy. Vyrůst by měla 
na kraji vesnice Loučná. Její stavbu plánuje 
soukromá firma Ski Village, která chce zařídit 
dokumentaci a na samotnou stavbu předat 
pozemky jednotlivým kupcům, kteří si zvolí 
stavební materiál. 

Výstavba cyklostezky se skluzem 
Výstavba cyklostezky podél řeky Jizera 

mezi Líšným a Dolánky u Turnova má několi-
kaměsíční zpoždění. Přesto by měla být stav-
ba desetikilometrového úseku za 33,4 milionu 
korun dokončena v původním termínu, do 
dubna příštího roku. 

Nový secesní most, původní vzala voda 
V Chrastavě na Liberecku otevřeli nový 

most přes řeku Jeřici. Vyrostl na místě ocelo-
vého secesního mostu, který před dvěma lety 
vzala velká voda, stejně jako dalších osm 
mostů a pět lávek ve městě. 

Praha 12 plánuje výstavbu sportovního areálu 
Praha 12 chystá výstavbu sportovně rekre-

ačního areálu mezi Základní školou Rakov-
ského a Píšovickým lesem. Náklady na vý-
stavbu odhaduje Praha 12 na zhruba 40 milio-
nů korun. 
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Část Jezuitské koleje před dokončením 
V Kutné Hoře spějí do finále opravy sever-

ního křídla Jezuitské koleje, v níž sídlí Galerie 
Středočeského kraje (GASK), i přilehlých 
horních zahrad. Náklady na obě stavby, které 
začaly ještě za éry bývalého hejtmana Davida 
Ratha, měly původně činit 260 milionů korun. 
Projekt se však upravoval a konečná čísla 
zatím nikdo nezná. 

Rusko utratí za MS ve fotbale 15 miliard eur 
Rusko počítá na uspořádání fotbalového 

mistrovství světa v roce 2018 s rozpočtem 15 
miliard eur (377 miliard korun). To je téměř 
dvojnásobek toho, co plánoval tehdejší premi-
ér Vladimir Putin v roce 2010, kdy země pořa-
datelství šampionátu získala. 

Montované město v Turecku 
Saúdskoarabská nevládní organizace vybu-

duje v turecké provincii Kilis městečko z 
montovaných domků pro 10 000 osob. Bude 
určeno pro syrské uprchlíky, jejichž příliv do 
Turecka neustává. V provincii ležící u hranic 
se Sýrií už jedno podobné městečko stojí a 
žije v něm na 12 000 uprchlíků. 

Opravu brzdí námitky v tendru 
Oprava hradu Krásná Horka na východním 

Slovensku, který v březnu vážně poškodil 
rozsáhlý požár, se neplánovaně prodlouží. 
Rekonstrukci středověké stavby brání námitky 
neúspěšného uchazeče v tendru na zhotovení 
nové střechy hradu. 

Kladrubský hřebčín zahájil obnovu 
Poklepáním na základní kámen zahájil Ná-

rodní hřebčín v Kladrubech nad Labem roz-
sáhlou obnovu svého areálu. Získal na ni 300 
milionů korun z Integrovaného operačního 
programu a potrvá zhruba dva roky. Některé 
objekty a inženýrské sítě již byly ve velmi 
špatném stavu. 

Není hotová a již je rozkrádána 
Nepoužívanou cyklistickou lávku pod jižní 

částí Pražského okruhu začali neznámí vanda-
lové rozkrádat. Zmizelo několik podlahových 
roštů. Lávku dokončenou před více než dvěma 
lety nemůžou cyklisté a chodci používat kvůli 
chybějícím nájezdům. Ty by mohly být vybu-
dovány v příštím roce. 

EU dá 2,6 miliardy korun na silnici 
Rozestavěný úsek čtyřproudové silnice R48 

mezi Rychalticemi a Frýdkem-Místkem ze 
dvou třetin zaplatí Evropská unie. Ta uhradí 
náklady ve výši 2,6 miliardy korun. Celkem 
bude nová komunikace v tomto úseku stát 3,6 
miliardy. Projekt by měl být dokončený ještě 
letos. 

Stavba silnice R35 pokročí 
Stavba rychlostní silnice R35 by měla v 

příštím roce pokročit. Ministerstvo dopravy 
vyčlenilo peníze pro výkup pozemků ve dvou 
úsecích v Pardubickém kraji. Stavba silnice 
R35 je prioritní stavbou pro operační progra-
my pro roky 2014 – 2012. 

Prodeje pasivních domů letos i příští rok porostou 
Stavitele pasivních rodinných domů, tedy sta-

veb s minimální spotřebou energií, očekávají v 
letošním i příštím roce růst trhu. A to navzdory 
tomu, že celková výstavba rodinných domů 
podle statistik klesá. Silnější poptávce po úspor-
ném bydlení pomáhá státní podpora, nová le-
gislativa, dražší energie a zlevňování úsporných 
technologií. 

Oficiální čísla o výstavbě pasivních domů v 
Česku nejsou. Centrum pasivního domu ale od-
haduje, že je nyní v Česku 600 až 700 těchto 
staveb. „Růst v oboru pasivních domů bude po-
kračovat dál o desítky až o stovky procent ročně,“ řekl Stiva Jokeš, generální ředitel a předseda 
představenstva společnosti Bahal ČR, která pasivní domy staví. 

Větší dostupnosti pasivního bydlení pomáhá také zlevňování izolačních materiálů, oken nebo 
technologií na rekuperaci tepla, uvedl vedoucí marketingu společnosti Saint-Gobain Construction 
Products CZ Libor Novák. V oboru se podle něj také zvyšuje konkurence. „Narůstá počet firem, 
které pasivní domy umí jak projektovat, tak stavět,“ sdělil Novák. 

Pasivní dům podle Nováka ze Saint-Gobain Construction Products CZ je nejvíce o deset procent 
dražší než klasická novostavba. Maximálně do deseti let se ale podle něj investice díky úsporám 
energií vrátí, dodal odborník. 

V rámci propagace úsporného bydlení organizuje sdružení Centrum pasivního domu interneto-
vou aukci mobilního pasivního domu, který si zájemci mohli na veletrhu prohlédnout. Vyvolávací 
cena činila korunu, posleze se už vyšplhala na 600 tisíc korun (viz foto). 

U nízkoenergetických domů nesmí roční spotřeba tepla na vytápění překročit 50 kilowatthodin 
na metr čtvereční. Pasivní domy a byty nesmí za rok spotřebovat na topení víc než 15 kilowattho-
din na čtvereční metr. 

Nejúspěšnější bytová lokalita je v Horních Měcholupech 
Společnost CENTRAL GROUP zahájila 

prodej nových bytů v Javorové čtvrti 12. září. 
A za uplynulé dva týdny zde má již uzavřené 
smlouvy na 84 bytů a dalších zhruba 90 bytů 
je závazně rezervováno. „Prodejní úspěch této 
lokality jsme očekávali, ale obrovský zájem 
předčil všechny naše prognózy. Aby byla po 
dvou týdnech prodána více než čtvrtina bytů a 
další více než čtvrtina závazně rezervována, to 
se tady ještě nikdy nestalo,“ říká šéf CENT-
RAL GROUP Dušan Kunovský. 

Podle dohledatelných informací se jedná o prodejně vůbec nejúspěšnější bytovou lokalitu v čes-
ké historii. Větší zájem byl snad jen při bezplatném přidělování bytů za socialismu. Společnost 
CENTRAL GROUP pro uvedení nové bytové lokality nastavila opravdu bezkonkurenční ceny a u 
malých bytů se jí podařilo prolomit i psychologickou hranici jednoho milionu korun, kdy nabídla 
garsoniéry za 950 tisíc, a to včetně DPH a příslušenství. Tato nabídka způsobila pozdvižení mezi 
ostatními developery působícími na pražském trhu. Někteří byli nuceni razantně snížit ceny, aby se 
jejich nabídka alespoň trochu přiblížila tomu, co nyní nabízí CENTRAL GROUP. 

„Mohli jsme nastavit vyšší ceny a i tak by se byty v Javorové čtvrti velmi dobře prodávaly. Ale 
cítil jsem, že je třeba tuto lokalitu uvést něčím přelomovým. A to se podařilo. Ještě nikdy nebyl 
zájem tak velký, že bychom museli pracovat s pořadníky na jednotlivé byty,“ vysvětluje Kunov-
ský. CENTRAL GROUP se podařilo touto nabídkou oslovit zcela novou klientelu. Tedy lidi, kteří 
o koupi nového bytu zatím neuvažovali, protože byli přesvědčeni, že na něj nemají. 

Položení základního kamene Centra Krakov 
V pražských Bohnicích v areálu stavby nového ob-

chodního Centra Krakov proběhlo položení základního 
kamene. „Hrubá stavba by měla být hotova v průběhu 
následujících dvou měsíců a následovat pak budou 
především práce v interiéru,“ uvedl Martin Borovička, 
generální ředitel S group holding, jenž projekt spolu-
vlastní a jehož dceřinou firmou je generální dodavatel 
stavby společnost Syner. Centrum nabídne ve třech 
nadzemních patrech přibližně 100 jednotek na 14 000 
m2 obchodních ploch včetně prostor k parkování; z 
hlediska velikosti se tedy bude jednat o menší (lokální) 
centrum, které má ambici oslovit spádovou oblast, která čítá přibližně 70 000 obyvatel, a v té se 
stát centrem hlavním. 
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Jiří Kejval byl jme-
nován do představen-
stva nizozemského 
k on ce r n u  R o ya l 
Ahrend NV. Nizozem-
ská interiérová společ-
nost Royal Ahrend NV 
patří mezi tři největší 
výrobce kancelářského 
nábytku v Evropě a od 
roku 2008 je 100% 
vlastníkem firmy TE-
CHO. Převzetí společnosti přineslo několik 
efektů. Tím prvním bylo proniknutí na nové 
trhy a posílení pozice nejen ve východní Evro-
pě, druhým pak vzájemné rozšíření portfolia 
výrobků a v neposlední řadě synergie ve výro-
bě. 

Hana Matějková je 
novou finanční ředitel-
kou developera Inter 
IKEA Centre Group, 
který v České republice 
a na Slovensku vlastní 
a spravuje nákupní 
centra AVION Shop-
ping Park, a nahradí 
dosavadní finanční 
ředitelku Lenku Drchotovou během mateřské 
dovolené. Vystudovala ekonomiku a má dlou-
hodobé profesionální zkušenosti z oblastí 
financí a developmentu. Kariéru začala jako 
auditorka ve společnosti Ernst & Young. 

• Seminář: Příprava k autorizačním zkouš-
kám ČKAIT. 

Dne 23. 10. 2012 se koná v Praze 9 intenziv-
ní příprava na autorizační zkoušky pro žadate-
le o autorizace ČKAIT (Česká komora autori-
zovaných inženýrů a techniků) ve všech obo-
rech. Účastníci obdrží zdarma publikaci nut-
nou pro přípravu k písemnému testu a další 
rozsáhlé učební texty. Lektory jsou přímo 
specialisté ČKAIT na právní a technické před-
pisy. Program a přihlášky najdete na adrese: 
http://www.studioaxis.cz/. 
• Český Siemens vyhlásil patnáctý ročník 
soutěže Cena Siemens o nejlepší diplomové a 
doktorské práce studentů ekonomických a 
technických škol. Letos poprvé budou vedle 
studentů oceněni také jejich pedagogové a ve 
zcela nových kategoriích budou se svými 
pracemi soutěžit i mladí vědečtí pracovníci do 
40 let věku. Soutěž talentovaných technických 
mozků se koná ve spolupráci s českými uni-
verzitami a Akademií věd ČR pod záštitou 
ministra školství, mládeže a tělovýchovy a 
ministra průmyslu a obchodu. Vítězové si 
mezi sebou rozdělí odměny ve výši jednoho 
milionu Kč. Uzávěrka soutěže je 31. října 
2012. Více na www.siemens.cz/cenasiemens.  

Sklo s filtrem proti slunci 
Sklo SunGuard® High Selective SN 70/37 je 

nabízeno i v dvou bezpečnostních verzích jako 
tvrzené sklo nebo jako vrstvené sklo, např. Lami-
Glass 44.4 s bezpečnostní třídou P4A (dle normy 
EN 356), které zcela zamezuje prostupu UV 
záření, a v úpravě Sound Reduction, která dále 
zlepšuje zvukovou izolaci. Tradičním čirým 
tepelně izolačním sklem s koeficientem prostupu 
tepla Ug = 1,1(W/m2K) prochází přibližně 35 % škodlivých UV paprsků – ve srovnání s dostupný-
mi moderními technologiemi se jedná o vysokou hodnotu. Firma Guardian nedávno uvedla na trh 
skla SunGuard® High Selective SN 70/37 se speciálním průmyslově vyráběným povlakem. Sklo 
nejen redukuje množství ultrafialové radiace pronikající do interiéru o více než dvě třetiny, ale také 
minimalizuje tepelné ztráty dosažením nízké hodnoty koeficientu tepelné prostupnosti izolačního 
dvojskla Ug=1,0(W/m2K). Díky tomuto okennímu sklu se staráme nejenom o své zdraví, ale snižu-
jeme i náklady na energii k vytápění a klimatizaci. 

Nové indukční a optické snímače Eaton 
Snímače NanoView dokážou detekovat i průhledné 

objekty; AccuProx pak zase mění elektrický signál 
úměrně s polohou kovového objektu v jeho dosahu. 

Eaton Corporation, přední výrobce a distributor elek-
trotechnického zařízení, uvedla na trh čtyři nové moder-
ní snímače. Jsou schopné detekovat objekty bez ohledu 
na barvu a texturu materiálu, odrazivost, kontrast nebo 
tvar povrchu, v případě NanoView pak i detekce prů-
hledných objektů. 

Analogový snímač AccuProx doplnil řadu induktiv-
ních snímačů řady Proximity a ke skupině fotoelektric-
kých snímačů přibyly snímače NanoView, IntelliView a E67 Perfect Prox. 
Řada analogových snímačů AccuProx se vyznačuje bezkonkurenčním rozsahem měřených vzdá-

leností, linearitou a přesností v cenově dostupném válcovém provedení. 
Nově zařazený Eaton AccuProx je nový špičkový analogový induktivní snímač, který na rozdíl 

od standardních induktivních snímačů, jejichž výstupní signál je závislý na přítomnosti nebo nepří-
tomnosti sledovaného objektu, poskytuje elektrický signál, jehož hodnota se mění úměrně s polo-
hou kovového objektu v dosahu snímače. AccuProx je tak ideálním řešením pro situace, kde je 
nutné přesné snímání a měření. 
Řada Eaton snímačů NanoView v sobě kombinuje optické snímání, robustní miniaturní provede-

ní a příznivou cenu. Tyto malé, ale výkonné snímače jsou k dispozici v různých režimech optické-
ho provedení, včetně průsvitu, polarizovaného odrazu, rozptýleného odrazu nebo rozptylu s pev-
nou ohniskovou vzdáleností. Speciální verze jsou schopné detekce průhledných objektů. 

Rozšiřovací sada umožňuje montáž na stěnu 
Elektronicky řízené vanové baterie série Mul-

tiplex Trio E společnosti Viega spojují technic-
kou rafinovanost s nadčasovým designem. 

Zcela automaticky napustí koupací vanu podle 
předem individuálně navolených parametrů, jako 
je například teplota a množství vody. Při montá-
ži vanové baterie Multiplex Trio E vynikají svou 
flexibilitou. V závislosti na daných prostorových 
podmínkách se umísťují na okraj vany nebo 
pomocí přídavné rozšiřovací sady na stěnu. 

Ohnivzdorné a prodyšné membrány pro stavebnictví 
Kombinace know-how DuPont v různých oblastech materiálové vědy a chemie přispěla k vývoji 

DuPont Tyvek FireCurb, prodyšných membrán, které jsou zároveň vysoce ohnivzdorné a nabízejí 
dlouhodobou ochranu, efektivní difuzi par a výrazně zlepší energetickou účinnost a interiérový 
komfort. Membrány jsou vhodné pro střešní i zděné konstrukce a nabízejí vysokou míru ohni-
vzdornosti (až třída B). První typy membrán DuPont Tyvek FireCurb nabízejících zvýšenou ochra-
nu proti ohni budou v prodeji od podzimu 2012. 
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